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Zápis ze zasedání Akademického senátu SU OPF 
 

Pořadové číslo zápisu: 6 

 

Datum zasedání: 30. 5. 2012 

 

Přítomni: Ing. Werner Bernatík, Ph.D., Ing. Josef Botlík,  RNDr. Zdeněk Franěk, Ph.D., 

Mgr. Tomáš Gongol, Ph.D., Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D., Mgr. Petr Suchánek, 

Ph.D., Ing. Tomáš Verner, Ing. Štefan Hečko, Bc. Tomáš Kuděla, Terezie 

Laňková, Ing. Radim Řihák, Ing. Jana Šimáková, Mgr. Ing. Roman Šperka 

(dodatečně přítomen od bodu „Různé“).  

 

Omluveni: Mgr. Ing. Roman Šperka 

 

Neomluveni: - 

 

Hosté: PhDr. Bohumil Fiala, Ph.D. (děkan fakulty), RNDr. Ing. Bohuslav Rychtar 

(tajemník fakulty), Ing. Korbasová (vedoucí ekonomického odd.), Ing. Hula. 

 

 

Program: 

 

1. Řád ubytovacích a stravovacích služeb 

2. Přerozdělení finančních prostředků pro rok 2012 

3. Různé 

 

 

Dr. Bernatík přivítal děkana fakulty, hosty a ostatní přítomné a zahájil diskuzi ohledně 

schválení programu jednání AS SU OPF. 

Dr. Bernatík navrhnul změnu programu jednání v následujícím znění:  

1. Přiřazení nově zvoleného člena senátu – Terezii Laňkovou – do pracovní komise 

senátu. 

2. Vystoupení zástupce Komise pro legislativní a organizační záležitosti 

3. Řád ubytovacích a stravovacích služeb 

4. Přerozdělení finančních prostředků SU OPF na rok 2012 

5. Různé 

 

Poté vyzval členy senátu ke hlasování o změně programu jednání zasedání AS SU OPF. 

 

Hlasování o programu jednání: 12 pro 0proti 0 zdržel se 1 nepřítomen 

 

AS SU OPF schválil program jednání v navržené podobě. 

 

 

1. Přiřazení nově zvoleného člena senátu do pracovní komise senátu 

 

Dr. Bernatík přivítal na zasedání AS SU OPF nově zvolenou senátorku Terezii Laňkovou a 

popřál ji mnoho pracovních úspěchů. Terezie Laňková byla zařazena do Komise pro studijní a 

sociální záležitosti. 
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2. Vystoupení zástupce Komise pro legislativní a organizační záležitosti 

 

Dr. Franěk shrnul práci komise z posledních měsíců na dokumentu „Pravomoci AS SU OPF“, 

který je výčtem veškerých pravomocí AS SU OPF vyplývající z fakultních a univerzitních 

předpisů.  

Dr. Gongol podotkl, že se doplnění předchozí verze dokumentu, která zahrnovala pouze 

fakultní předpisy. Jedná se o tedy o verzi č. 2 zahrnující i univerzitní předpisy. Pokud by měli 

senátoři další připomínky, náměty a návrhy, je třeba je zaslat ke zpracování zástupci komise.  

Ing. Hečko informoval o tom, že materiál byl zveřejněn na disku G:/. a o možnosti se 

seznámit se zápisem z jednání Komise pro legislativní a organizační záležitosti.  

Dr. Bernatík poděkoval za dobře provedenou práci.  

 

3. Řád ubytovacích a stravovacích služeb SU OPF 

 

Dr. Bernatík informoval o jednání tajemníka s Komisí pro legislativní a organizační 

záležitosti. Jednání bylo úspěšné. 

Ing. Hečko sdělil, že členové komise doplnili a barevně vyznačili do materiálu připomínky 

studentské komory senátu z posledního zasedání senátu. Tyto změny byly projednány 

s tajemníkem, který k nim neměl výhrady. Komise materiál doporučila ke schválení. 

Ing. Botlík navrhl do budoucna připomínku, aby se upravil název „Řád ubytovacích a 

stravovacích služeb“  o slovo „studentů nebo jiných osob“.   

Dr. Gongol řekl, že v pojmenování řádu neshledává problém.  

Tajemník sdělil, že tato připomínka není stěžejní a je možné o ní v budoucnu jednat.  

Dr. Bernatík se zeptal, zda jsou nějaké připomínky či návrhy. Poté vyzval členy senátu ke 

hlasování.   

 

Hlasování: 12 pro 0 proti 0 zdržel se 1 nepřítomen 

 

AS SU OPF schválil Řád ubytovacích a stravovacích služeb v předloženém znění. 

 

4. Přerozdělení finančních prostředků SU OPF na rok 2012 

 

Dr. Bernatík předal slovo předsedovi Komise pro hospodářské záležitosti (dále KHZ). 

Bc. Kuděla sdělil, že komise dospěla k závěru, že v souladu s § 27, odst. 1, psím. c) zákona č. 

111/1998 Sb., o vysokých školách, ve znění pozdějších předpisů a rovněž podle čl. 4 odst. 6 

Statutu SU OPF „AS fakulty schvaluje rozdělení finančních prostředků fakulty předložené 

děkanem a kontroluje jich využívání“.  Z uvedeného vyplývá, že projednávání tzv. „Rozpočtu 

fakulty „ nepřísluší jen KHZ, ale celému AS SU OPF. KHZ vyzvala všechny členy senátu o 

zaslání připomínek a dotazů k předkládaným materiálům a iniciovala mimořádné zasedání 

AS. Zde byla prezentována snaha o možnou koncepční změnu rozdělení finančních 

prostředků OPF, která však nenašla odezvu u vedení fakulty ani u některých členů AS. 

Výsledkem jednání byly jen další dotazy, které byly ze strany vedení (tajemníkem a 

proděkanem pro VaV) zodpovězeny. Na základě průběhu a výsledku jednání mimořádného 

zasedání AS dospěla KHZ k závěru, že se komise dostává pouze do „kolotoče“ otázek a 

odpovědí, jenž nevede k žádné konstruktivní změně, proto navrhuje předložený materiál 

schválit. 

Dr. Bernatík poděkoval za stanovisko KHZ a vyzval členy senátu ke hlasování.  

 

Hlasování: 12 pro 0 proti 0 zdržel se 1 nepřítomen 

 

AS SU OPF schválil Přerozdělení finančních prostředků SU OPF na rok 2012 v předloženém 

znění. 
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5. Různé 

 

Dr. Bernatík předal slovo děkanovi fakulty.  

Děkan informoval o jednání s primátorem města Karviné, které proběhlo dne 28. 5. 2012 

týkající se možné těžby uhlí v Karviné. Primátor města Karviné se omluvil, že OPF nebylo 

přizváno k jednání se společností OKD, a.s. přislíbil nápravu. Do 20. 6. 2012 proběhne další 

jednání s OKD, a.s. a Statutárním městem Karviná, ke kterému bude také přizvána OPF. OPF 

informovala o svém postoji k dané situaci týkající se těžby uhlí v Karviné a vyjádřila svůj 

nesouhlas v důsledku změn, které by způsobily problémy OPF, např. pokles zájmů studentů o 

studium na OPF. 

V důsledku nepřesných informací došlo k odlišným postojům OPF a města Karviné.  

Děkan hodnotil toto jednání jako velmi úspěšné a doporučoval vyčkat do dalšího jednání mezi 

městem Karviná a OKD, a.s. – poté v říjnu 2012 svolat Akademickou obec za účasti vedení 

města Karviné, kde budou všichni informováni o průběhu jednání s a.s., OKD Karviná. 

Bc. Kuděla vyjádřil překvapení, neboť obdržel údajně zcela jiné informace. 

Děkan sdělil, že bude plně respektovat stanovisko AS SU OPF. 

Ing. Hečko vyjádřil souhlas s děkanem. Bylo by vhodné počkat do 20. 6. 2012 a poté ihned 

svolat zasedání senátu a zaujmout k této záležitosti stanovisko. Osobně považoval rozšíření 

těžby za nepřípustné a vyjádřil s ním nesouhlas.    

Dr. Suchánek hovořil z vlastní zkušenosti. Domníval se, že vedení města Karviné má již jasno 

v otázce těžby uhlí. OKD, a.s. Karviná nepotřebuje souhlas OPF. Vyjádřil velkou obavu nad 

tímto problémem, který je již zřejmě rozhodnutý. I přesto, že OKD, a.s. Karviná přislíbila 

kompenzaci, není mu jasné v jakém směru. Souhlasil s okamžitým zaujmutím stanoviska po 

20. 6. 2012.  

Bc. Kuděla navrhnul vydat prohlášení a to:  

1) Rozšíření těžby v Karviné – rozpor s koncepcí regionu 

2) OPF se cítí být ohrožena 

3) Vyjádřit podporu občanům, kterých se to přímo týká 

Mgr. Ing. Šperka namítl, že existují skupiny studentů, kteří mají na tuto záležitost zcela 

opačný názor. Zajímají je hlavně záležitosti, týkající se studia a distancují se od lokální 

politiky Zájemci o studium by mohli negativně vnímat aktivity OPF vůči tomuto problému. 

Mohli by tyto problémy cítit jako ohrožení existence fakulty a nemuseli by kvůli tomu podat 

přihlášku na OPF. Doporučoval by opatrnost.  

Ing. Botlík namítl, že toto není jen záležitostí OPF, ale do tohoto jednání by se měl zapojit 

rektor SU v Opavě.  

Ing. Řihák konstatoval, že je třeba ze strany vedení OPF sledovat vývoj situace ohledně 

zamýšlené těžby uhlí velmi bedlivě a nedopustit to, aby následující jednání AS SU OPF či na 

podzim svolaná Akademická obec měla již jen informativní charakter, jelikož by už nebylo o 

čem debatovat a jednat… 

Ing. Hečko navrhnul svolat zasedání AS SU OPF na 27. 6. 2012 v 13:00 hod, na němž by měl 

senát zaujmout k rozšíření těžby jasné stanovisko. 

Dr. Bernatík vyzval členy senátu ke hlasování. 

 

Hlasování: 13 pro 0 proti 0 zdržel se 0 nepřítomen 

 

AS SU OPF bere na vědomí informace o průběhu jednání vedení SU OPF s vedením města 

Karviné týkající se možné těžby uhlí v Karviné. Vyzývá děkana k účasti na dalších jednáních 

s OKD, a.s. a vedením města Karviné tak, aby byly zajištěny co nejlépe zájmy SU OPF, které 

mohou být rozšířením těžby uhlí dotčeny. Zároveň AS SU OPF vyjadřuje podporu děkanovi 

v těchto jednáních a vyzývá jej k podání informací o výsledku těchto jednání tak, aby mohla 

být informována celá Akademická obec. 
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Děkan informoval o akademickém workshopu, který se konal dne 24. 5. 2012. Na 

akademickém workshopu vystoupil předseda AS SU OPF, rektor a kvestor SU a vedoucí 

součástí. O účast byli také požádáni členové vedení fakulty, vedoucí kateder a ústavů a 

senátoři.  

Děkan vyjádřil svůj souhlas s reformami VŠ a nesouhlasil se snížením dotací na studenty.  

Bc. Kuděla poděkoval děkanovi za odvážný přístup k tomuto problému a souhlasil s podporou 

AS SU OPF děkanovi.  

Dále děkan vyjádřil politování nad váznoucí komunikací mezi OPF Karviná a SU v Opavě. 

Problém se týká zkušebních termínů. Zdůraznil povinnost děkana zajistit podmínky pro 

studenty. V této záležitosti žádá AS SU OPF, aby vstoupil do tohoto jednání. Tyto problémy 

jsou brány na lehkou váhu. Informoval o proběhnutí zkoušek v následujícím roce do konce 

měsíce srpna. Vyjádřil názor, že zachování zkouškového období po dobu cca 2 týdnů v září 

by mohlo zlepšit organizaci zkoušek, účast studentů a celkovou úspěšnost studia (mnoho 

studentů o prázdninách brigádami v zahraničí vykonávají praxi a rovněž řeší dopad nákladů 

na studium možností získání finančních prostředků). 

Dále žádal o názor AS SU OPF, aby se vyjádřil ke každé schválené směrnici vydanou SU 

v Opavě.  

Děkan upozornil studijní komoru na to, že každým rokem je snižována dotace na studenta. 

Z tohoto důvodu může dojít ke snížení kvality výuky. Namítl, že toto není záležitostí pouze 

zaměstnanců.  

Ing. Řihák sdělil, že termín zkoušení v příštím roce zřejmě souvisí s novým Studijním a 

zkušebním řádem SU, který ovšem prozatím nebyl předložen ke schválení AS SU, takže 

mohou senátoři v této záležitosti ještě navrhovat změny. 

Dr. Bernatík vyzval členy Komise pro legislativní a organizační záležitosti, aby prohlídli 

zkušební řády ostatních vysokých škol v otázce ukončení školního roku – je-li zkouškové 

období ukončeno standardně k 31. 8. běžného roku, či probíhá i v zářijových týdnech (a také 

požádal o zjištění, zdali to není v rozporu se zákonem). 

Dr. Gongol sdělil, že zde může být zákon o VŠ vykládán různě a nejlepší by bylo se na 

výklad možností zkoušení v září dotázat přímo na MŠMT, což podpořil i dr. Bernatík. 

Dr. Bernatík vyzývá Komisi pro legislativní záležitosti k formulaci takového požadavku na 

MŠMT. 

 

Ing. Řihák podal krátké sdělení o aktuální situaci týkající se projednávání věcných záměrů 

zákonů vztahujících se k českému vysokému školství, které bylo předmětem jednání 

Akademického fóra pořádaného pod záštitou Odborné skupiny Organizace výzkumu české 

fyzikální společnosti JČMF dne 24. 4. 2012 (kterých se osobně zúčastnil). Na tomto jednání 

vystoupil jako jeden z hostů prof. Wilhelm a naznačil možné alternativy úprav vysokoškolské 

legislativy, přičemž zmínil i úvahu vedení MŠMT o stažení věcných záměrů zákonů 

z Legislativní rady vlády ČR a oživení jednání o postupných novelách současného zákona o 

VŠ. 

 

 

Dr. Bernatík poděkoval všem za účast a ukončil jednání.   

 

  

 

Termín příštího zasedání AS SU OPF se uskuteční 27. 6. 2012 ve 13 hod v místnosti A 308. 

 

  

Zapsala: Urbanczyková Miroslava        Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 
předseda AS SU OPF  


